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浙江省“七彩阳光”新高考研究联盟返校联考 

高三英语学科 参考答案 

参考答案： 

第一部分：听力（每小题 1.5 分，共 30 分） 

1-5   CCABB  6-10  ABBAC  11-15  BABAA  16-20  CCCBA 

Text 1.  

M: So no more regret now?   

W: Don’t remind me of that. This would be the last time I cut any classes for a basketball game.   

M: Come on. Don’t be so hard on yourself. Enjoy your life.   

Text 2.  

W: Excuse me. My wallet was stolen. 

M: Ok. Please fill out this form to report the theft. We’ll contact you if we find it. 

Text 3.  

W: All this traffic really gives me a headache.   

M: No kidding. This morning I was stuck on the bus for almost an hour.   

W: Tell me about it. I’m thinking of buying a car. 

Text 4.  

W: I’m going to Beihai park. Is this the right bus, please? 

M: No, you’re going the wrong way. You want a 103 from Beijing zoo. You get off at the next stop, cross 

the street, and you’ll find the stop not far on your right hand side. 

W: Thank you. 

Text 5.  

M: Hello, I want to book two tickets for the train to Beijing. 

W: Non-stop tickets are already sold out. You can just take the train from here Nanjing to Tianjin, and 

then take a connection to Beijing there. 

M: Really? That sounds good. Thanks for your advice. 

W: Not at all. 

Text 6: 

M：How much is this bicycle? 

W：150 yuan. 

M：That’s a little steep…Can’t you give it to me for a little less? 

W：It’s like new. If you bought a new one, it would cost more than double. 

M：What about 100 yuan? 

W：I’m afraid that’s not really possible. The lowest price is 130 yuan. 

M：That’s out of my range. I’ll go somewhere else. 

Text 7. 

W: Good morning. My name is Mary. 

M: Good morning. Would you mind if I ask you some questions? 

W: Of course not. 
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M: What do you go to America for? 

W: I’d like to study for my master’s degree. 

M: Will you get any kind of scholarship? 

W: Yes. The school has provided me with a partial scholarship. And my father is ready to cover the rest 

expenses. Here is the bank account proof. 

M: All right. Are you planning to work in America after graduation? 

W: No, sir. I’m sure to come back to China as soon as I get my degree. Anyway, it’s my hometown. I think 

it’s better to start up my own business in my familiar place than in other countries. 

M: Ok. Now, complete the form and we’ll inform you at once. 

W: Thank you very much. 

Text 8. 

M: We’d like to rent a flat near the university.  

W: Are you looking for somewhere for two people?  

M: Yes, we are. We’ve heard that there are places for 80 to 100 pounds a month.  

W: Yes. Do you have any other requirements?  

M: We’d preferably like to live in a quiet street.  

W: How many rooms do you need in the flat?  

M: We’ll need two bedrooms. The kitchen and dining room should be separated.  

W: Ok. Let’s just go through them. The first on the list costs 80 pounds a month, but it’s on a noisy street.  

M: How far away is it from the campus?  

W: It’s about two miles away. Here’s one that’s about half a mile from the campus. The cost is 100 pounds 

a month and it’s on a small street, just off a main street.  

M: That sounds ideal. Can we go to have a look at it? We’d like to see it before making a final decision.  

W: Of course. I can take you there.  

Text 9.  

M: What would you like me to do?  

W: First, could you peel the vegetables?  

M: Ok, I’ll peel the vegetables and you chop them. I’m terrible at chopping vegetables. They can be either 

too big or too small. …Wow! You can chop vegetable really quickly, just like professional chefs on TV!  

W: After you’ve peeled the vegetables, could you fry the meat in a little oil? Fry the meat until it is 

cooked, and then we’ll add some spices to flavor it. Look! The one on the left is very spicy, so we must be 

careful about how much we add.  

M: Yes. We don’t want everyone to burn their mouths and have to drink gallons of water! OK. I’m 

really to do the meat. Should I cook it over a low flame?  

W: Cook it over a high flame, so that it will be ready quickly. Keep stirring the meat around the frying pan. 

Don’t let the meat stick to the bottom of the pan.  

M: Right. What are you doing over there?  

W: I’m mixing the sauce. It’s my specialty. I make it according to my own secret recipe! 

Text 10. 

For the first time, the UK has replaced the US as the most preferred overseas study destination for Chinese 

students, a report released Sunday showed. In the survey for the annual Report on Chinese Students’ 
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Overseas Study, the UK was preferred by 42% of students surveyed, up by 1 percentage point from last 

year. Study in the US was preferred by 37% of students surveyed, down by 6 percentage points. 

Australia, at 16%, tied as the third most popular destinations for overseas study, followed by Canada, 

Japan, Germany and Singapore. The report put it that the major reason for the change in students’ 

preferences from the US to the UK lies in the tense Sino-US relations in the past two years and the 

UK’s advantages, such as the reopening of the Post Study Work Visa and quicker graduation requirements. 

第二部分：阅读理解（共两节，35 分） 

第一节（每小题 2.5 分，共 25 分）   

阅读理解： 

21-23 CCD  24-26 CBD  27-30 AADB 

第二节（每小题 2 分，共 10 分） 

七选五： 

31-35 DACGF  

第三部分：语言运用（共两节，45 分） 

第一节：（每小题 1.5 分，共 30 分） 

完形填空 

36-40 ABDDC   41-45 BAACD   46-50 BBABC    51-55 ACDCD 

第二节：（每小题 1.5 分，共 15 分） 

语法填空 

56-65 catching; him; Annoyed; yelled; why; the; expectation(s); better; have given; than 

评分细则： 

1. 如有大小写错误，一律不给分。（如 c、w，可参考同单词中其他字母大小判断） 

2. 如书写不清楚，无法辨认，不给分。 

 

第四部分：写作（共两节，满分 40 分） 

第一节：应用文写作（满分 15 分） 

应用文参考答案 

Dear Adam, 

Sorry to learn that you are having trouble in communicating with classmates, I’m writing to give you a 

helping hand. 

I quite understand your depression, since it’s quite common for a shy student like you to have 

difficulty associating with others. Probably, your classmates just feel unsure whether you’re interested in 

their topics. To help you out, I highly suggest you step out of comfortable zone and take an active part in 

after-class activities where you can naturally establish a closer relationship and find common talking 

materials.  

Hopefully, you can find your problem solved soon! (95 words) 

Yours,  

Li Hua 

一、评分细则： 

1. 本题总分为 15 分，按 5 个档次给分。 

2. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调
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整档次，最后给分。 

3. 邮件格式错误扣 1 分。词数少于 60 和多于 100 的，从总分中减去 2 分。 

4. 评分时，应注意的主要内容为:内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文的连贯

性。（要点每遗漏一个，降低一个档次） 

5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美

拼写及词汇用法均可接受。 

6. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低 1--2 个档次。  

二、各档次的给分范围和要求 

档  次 描  述 

第五档（13-15） 

完全完成了试题规定的任务。 

一覆盖所有内容要点。 

一应用了较多的语法结构和词汇。 

一语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致；

具备较强的语言运用能力。 

一有效地使用了语句间的连接成分，使全文结构紧凑。 

完全达到了预期的写作日的 

第四档（10-12） 

完全完成了试题规定的任务。 

一虽漏掉 1、2 个次重点，但覆盖所有主要内容。 

一应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。 

一语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或

词汇所致。 

一应用简单的语句间连接成分，使全文结构紧凑。 

达到了预期的写作目的 

第三档（7 - 9） 

基本完成了试题规定的任务。 

一虽漏掉一些内容，但覆盖所有主要内容。 

一应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。 

一有一些语法结构 方面的 错误，但不影响理解。 

一应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。 

整体而言，基本达到了预期的写作目的。 

第二档（4- 6） 

未适当完成试题规定的任务。 

一漏掉或未描述清楚一些主要内容，写了一些无关内容。 

一语法结构单调，词汇项目有限。 

一有一些语法结构或词汇方面的错误，影响了对写作内容的理解。 

一较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性。 

信息未能清楚地传达给读者。 

第一档（1- 3） 

未完成试题规定的任务。 

一明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，原因可能是未理解试第一档 题要求。 

一语法结构单调，词汇项目有限。 

一较多语法结构或词汇方面的错误，影响对写作内容的理解。 

一缺乏语句间的连接成分，内容不连贯。 
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信息未能传达给读者。 

0 
白卷。未能传达给读者任何信息:内容太少，无法评判；写的内容均与所要求内容

无关或所写内容无法看清。 

 

第二节：读后续写（满分 25 分） 

读后续写参考（一） 

He was sentenced to be torn by a lion in the public arena (竞技场). Sitting at the corner of arena, 

Androcles was overcome by a strong sense of fear and despair, with his heart beating wildly. When the lion 

was released from the cage, a thunderous applause burst out from the audience. “There is no way out!” He 

sighed deeply, the last gleam of light fading away in his eyes. Taking a deep breath, Androcles stood up and 

walked to his enemy with slow and heavy steps. （73words） 

However，the lion didn’t act as most had imagined. No roaring, no fighting, not even a sign of anger. It 

seemed that the lion had forgotten its mission as a beast. “Go! Go! Eat him!” The audience kept yelling 

crazily. Much to their surprise, the lion wagged his great tail gently at Androcles and licked his feet. “It’s 

you! My friend!” Androcles cried in relief. At the very moment, the lion carried him on his back, stormed 

out of the arena and disappeared in the distance. (77words) 

读后续写参考（二） 

He was sentenced to be torn by a lion in the public arena (竞技场).When the time for his destruction 

came, Androcles stood in the middle of the arena calmly awaiting his fate. Presently a dreadful yell was 

heard, which made the audience start to tremble. A huge lion then sprang out of a cage, and rushed forward 

upon its victim with flaming eyes. It stopped, eyes staring at the poor slave. Then came a thunderous 

applause. Apparently, the audience in the arena were waiting for some blood. (74 words) 

However，the lion didn’t act as most had imagined. Instead of springing upon the man, and tearing him 

to pieces, it gently licked Androcles like a dog! The governor of the city ordered Androcles to explain how 

the fierce beast had, in a moment, become as harmless as a lamb. Androcles told his adventures in the forests. 

The audience were so delighted with his story that they begged the governor to pardon Androcles. This he 

did, and he also offered Androcles the lion which had twice spared his life. (80 words)  

一、评分细则： 

1.本题总分为 25 分，按 5 个档次给分。 

2.评分时，先根据所续写短文的内容、语言和衔接程度初步确定其所属档次，然后以该档次的要求

来衡量、确定或调整档次，最后给分。 

3.如关键词语出现，但下划线一处都未划，从总分中扣 2 分（关键词语的变化形式可接受）。词数

少于 130 的，从总分中减去 2 分。 

4.评分时，应主要从以下四个方面考虑： 

(1)与所给短文及段落开头语的衔接程度； 

(2)内容的丰富性和对所标出关键词语的应用情况； 

(3)应用语法结构和词汇的丰富性和准确性； 

(4)上下文的连贯性。 

5.拼写与标点符号是语言准确性的一个重要方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。 

6.如书写较差以致影响交际，可将分数降低 1--2 个档次。 
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7.如续写主题违背社会主流价值观，可将分数降低 1--2 个档次。 

8.如有抄袭现象，视其严重程度，按比例扣分，直至 0 分。 

二、各档次的给分范围和要求 

档  次 描  述 

第五档（21-25） 

一与所给短文融治度高，与所提供各段落开头语接合理。 

一内容丰富，应用了 5 个以上短文中标出的关键词语。 

一所使用语法结构和词汇丰富、准确，可能有些许错误，但完全不影响意义表达。 

一有效地使用了语句间的连接成分，使所续写短文结构紧凑 

第四档（16-20） 

一与所给短文融洽度较高，与所提供各段落开头语衔接较为合理。 

一内容比较丰富，应用了 5 个以上短文中标出的关键词语。 

一所使用语法结构和词汇较为丰富、准确，可能有些许错误，但不影响意义表达。  

一比较有效地使用了语句间的连接成分，使所续写短文结构紧凑。 

第三档（11 -15） 

一与所给短文关系较为密切，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 

一写出了若干有关内容，应用了 4 个以上短文中标出的关键词语。 

一应用的语法结构和词汇能满足任务的要求，虽有一些错误，但不影响意义表达。 

一应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。 

第二档（6- 10） 

一与所给短文有一定的关系，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 

一写出了一些有关内容，应用了 3 个以上短文中标出的关键词语。 

一语法结构单调，词汇项目有限，有些语法结构和词汇方面的错误，影响了意义

的表达。 

一较少使用语句间的连接成分，全文内容缺少连贯性。 

第一档（1- 5） 

一与所提供短文和开头语的衔接较差。 

一产出内容太少，很少使用短文中标出的关键词语。 

一语法结构单调，词汇项目很有限，有较多语法结构和词汇方面的错误，严重影

响了意义的表达。 

一缺乏语句间的连接成分，全文内容不连贯。 

0 自卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。 

 


